
 
 
 
 
 
 

Nuuk, 14. juni 2013 
 
 

 
I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsender jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
(Medlem af Inatsisartut Naaja H. Nathanielsen, Inuit Ataqatigiit) 
 
 
Spørgsmål: 
 

1) Har Naalakkersuisut modtaget henvendelser fra olieselskaber der ønsker 
at Grønland fraviger det eksisterende krav om to borerigge ved boringer? 
Hvis ja, bedes det oplyst hvad Naalakkersuisut har svaret. 

2) Er Naalakkersuisut parate til at slå fast, at Grønland ikke vil fravige sit 
krav om tilstedeværelsen af to borerigge? 

 
 
Begrundelse: 
 
Det har forlydt gennem pressen, at olieselskaber der opererer i Arktis forsøger at få 
myndighederne til at fravige kravet om, at der skal være to borerigge til stede under 
boringer. I stedet skulle olieselskaberne pege på en – for dem - billigere løsning, nemlig 
en kombination af en såkaldt ”capping stack” og efterfølgende boring af en 
aflastingsbrønd, hvis uheldet er ude. Denne model afvises dog fra flere sider, både fra 
eksperter og myndigheder i bl.a. Canada og USA.  
 
Det er imidlertid interessant at høre, om Naalakkersuisut har samme kritiske holdning til 
olieselskabernes ønske. Indtil videre har Naalakkersuisut forsvaret de eksisterende 
sikkerhedskrav, men Naalakkersuisoq for Erhverv og Råstoffer har også erklæret sig 
åben overfor at lytte til olieselskabernes argumenter.  
 
For at skabe gennemsigtighed og åbenhed er det relevant at høre hvilken konklusion 
Naalakkersuisut drager efter at have hørt industriens argumenter. 
 
Det er mit store håb, at Naalakkersuisut er parate til at tage klart afstand fra industriens 
ønske. Dette vil genskabe tryghed hos os, der er bekymrede for om Naalakkersuisut 
overvejer at sænke vores sikkerhedsstandarder.  
 
Jeg skal bede om at samtlige spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage.  
 
 
 


